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PROCES VERBAL  
încheiat astăzi 04 noiembrie 2024  în ședința  
de constituire a Consiliului Judeţean Timiș 

 
 

Domnul Mihai Ritivoiu  -  Prefect al Județului Timiș  
     Doamnelor și domnilor, stimați invitați, 

Declar deschise lucrările şedinţei privind ceremonia de constituire a Consiliului Județean 
Timiș si vă invit să vă ridicați pentru intonarea Imnului de stat al României și al Uniunii 
Europene.  
 În continuare, se intonează Imnul de Stat al României și Imnul Uniunii Europene.  
  

Prin Ordinul Prefectului nr. 847 din 28 octombrie 2024 ați fost convocați la ședința privind 
ceremonia de constituire a Consiliului Județean Timiș ca urmare alegerilor autorităților publice 
locale din 9 iunie 2024.  

Conform Încheierilor nr. 1305 din 18 octombrie 2024, respectiv 204 din 24 octombrie 
2024 ale Tribunalului Timiș au fost validați 36 consilieri județeni din cei 36 consilieri aleși la data 
de 9 iunie. Numărul de consilieri aleși și validați prezenți la ceremonie este 34, iar numărul de 
consilieri aleși și validați absenți este 2.  

La ședință participă în calitate de invitați miniștrii din Guvernul României, senatori și 
deputați, primari, înalți reprezentanți ai cultelor, reprezentanți ai corpului diplomatic, rectori ai 
universităților din județul Timiș, președintele Camerei de Comerț, Industrie și Agricultură, 
reprezentanți ai oamenilor de afaceri străini, reprezentanți ai minorităților naționale, 
reprezentanți ai serviciilor publice deconcentrate și ai altor instituții publice din Județul Timiș.  

Având în vedere îndeplinirea condițiilor prevăzute de articolul 116, alin. (1) din Ordonanța 
de urgență a Guvernului nr. 57/2019 respectiv validarea unui număr de mandate de consilieri 
județeni mai mare decât primul număr natural strict mai mare decât jumătate din numărul 
membrilor consiliului județean se constată că ședința privind ceremonia de constituire a 
consiliului județean se poate desfășura.  

Înainte de a continua lucrările ședinței îl ivit pe domnul Sorin-Mihai Grindeanu – Ministrul 
Transporturilor și Infrastructurii să ne adreseze un mesaj.  

 
 Domnul Sorin-Mihai Grindeanu – Ministrul Transporturilor și Infrastructurii 
 Înalți reprezentați ai cultelor, stimați invitați, doamnelor și domnilor, 

Sunt fericit că pot fi prezent alături de camaradul meu, Alfred Simonis la investirea sa ca 
președinte al Consiliului Județean Timiș și mărturisesc că mă încearcă emoții așa cum avut în 
urmă cu 8 ani când timișenii îmi acordau, la rândul lor, votul în anul 2016 pentru a ocupa 
această funcție extrem de importantă.  
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Pot spune că, odată cu alegerea domnului Alfred Simonis, cred că timișenii au ales calea 
responsabilității. Este o responsabilitate care trebuie să se bazeze pe o bună colaborare între 
județ și municipiu. Din acest motiv îmi doresc ca primarul ales al Municipiului Timișoara să vină 
alături de președintele Consiliului Județean Timiș în întâmpinarea a ceea ce timișenii și 
timișorenii au ales; o cale comună, cea a proiectelor și a investițiilor pentru Timișoara și pentru 
județul Timiș.  

Județul Timiș are nevoie ca de aer de un management coerent, cu o viziune integrată și 
cu putere de acțiune. Chiar dacă s-a investit masiv în ultimii trei ani în județul nostru și, ca să 
dau două exemple, mă refer la noul terminal de la aeroport și la centura de sud recent 
inaugurată. Aceste investiții  au adus plus valoare în economia județului nostru.  

Pentru Timiș, astăzi când vorbim, sunt în derulare proiecte de aproximativ 12 miliarde de 
lei, fie că vorbim de calea ferată care se va moderniza între Caransebeș și Arad sau de 
descărcarea de pe A1 de la Sânandrei - Orțișoara. Sunt 12 miliarde de lei astăzi, la momentul 
când vorbim,  pentru investiții directe în județul nostru.  

La toate acestea se adaugă noi proiecte care acum sunt pregătite și care urmează să fie 
la rândul lor implementate, și vorbim despre: Autostrada Timișoara – Moravița – este în licitație 
și la jumătatea acestei luni este termenul de depunere a ofertelor pentru ambele loturi, cel de la 
Timișoara la Jebel și cel de la Jebel la Moravița; Centura Timișoara Vest – a fost desemnat 
câștigătorul, este la 4 benzi și face legătura din Freidorf, unde se termină actuala centură, până 
pe Calea Aradului.  

Eu zic că un lucru important este să se finalizeze, în aproximativ 1 an, ceea ce cred eu că 
este o rușine nu doar pentru județul nostru ci pentru toată România, și anume  Marginea – 
Holdea – celebrele tronsoane și tunelurile pentru urși. Această porțiune va fi finalizată cam într-
un an și jumătate.  

Un alt drum care trebuie să intre în viitor în execuție, este cel care leagă Lugojul de 
Caransebeș – Domașnea – Severin – Filiași și legătura de la Craiova la Pitești va fi inaugurată 
drumul expres în aceste săptămâni și va face legătura la Autostrada A1. Observ în sala și pe 
noul  primar ales al Municipiului Lugoj pe care îl salut.  

Eu cred că important este, pentru orașul nostru, să facem și legătura feroviară și de la 
aeroport la gară. În acest moment este în licitație această investiție care va lega Aeroportul 
Timișoara de Gara Est din Timișoara.  

Pentru că îl văd în sală și pe domnul director al Aeroportului Timișoara, nu pot să mă 
abțin să nu spun că toate aceste investiții în zona aeroportului ar trebui să aibă, ca și scop final, 
cât mai multe destinații  și de pe Timișoara să se plece în cât mai multe locuri, iar aceasta 
trebuie să fie ținta, nu doar a domnului director, cât și a autorităților locale pentru că și în alte 
părți, autoritățile locale au ajutat, prin diverse pârghii, aeroporturile să găsească noi destinații. 
Cred că se poate face acest lucru în Timișoara și în Județul Timiș. Toate aceste proiecte 
însumează 29 miliarde de lei,  doar în județul nostru. Sunt bani care vor veni și sunt bani care se 
întorc, poate pentru prima dată în ultimii 30 de ani, se întorc în Județul Timiș  și sunt proiecte 
care oferă garanția că Banatul și, în special, Județul Timiș vor reprezenta repere economice și 
sociale în România și nu numai.  

Toate acestea lucruri pot fi sau vor fi livrate cu o singură condiție și anume să existe 
colaborare, continuitate în gândire. ”Banatu-i fruncea” trebuie să rămână o expresie care să 
reflecte realitatea timișenilor de zi cu zi și nu doar un slogan.  

Domnule Simonis vă doresc mult succes și vă asigur că voi fi alături de dumneavoastră 
pentru a dezvolta Județul Timiș. Vă mulțumesc.  

 
Domnul Mihai Ritivoiu  -  Prefect al Județului Timiș  
Vă mulțumesc domnule ministru.  
Lucrările ședinței de constituire  sunt conduse, în conformitate cu prevederile art. 116 alin. 

4 din Ordonanța de Urgență a Guvernului  57/2019 de cel mai învârstă consilier județean, al 



3 
 

cărui mandat a fost validat, ajutat de doi dintre cei mai tineri consilieri județeni cu mandate 
validate. Din datele puse la dispoziție, rezultă că cel mai învârstă consilier județean este domnul 
Nicu Bădina și  cei mai tineri consilieri județeni aleși sunt domnul Claudiu Gabriel Baiaș și 
domnul Vlad-Ioan  Șendroiu. 

În ceea ce privește depunerea propriu zisă a jurământului, pentru operativitate, dar mai 
ales pentru solemnitatea, este suficient să rostiți partea a doua de la formula ”jur să respect 
Constituția…” și nu este nevoie să începeți cu : ”subsemnatul… în calitate de consilier județean 
ales în conformitate cu articolele…. ”. Acestea fiind spuse noi vom certifica îndeplinirea 
condițiilor legale și nu va fi nici un fel de problemă.  

În continuare, dau cuvântul domnul consilier județean  Nicu Bădina.  
 
 Domnul Nicu Bădina – președintele de vârstă  
 Mulțumesc domnule prefect Mihai Ritivoiu. 
  
 Doresc să vă asigur că, împreună cu  elanul tineresc al colegilor mei consilieri județeni și 
cu experiența mea de ales local vom duce cu succes la îndeplinire misiunea primită de a 
conduce ședința privind ceremonia de constituire a consiliului județean.  
 Salut prezența la ședință a invitaților și a colegilor consilieri județeni. 
 Doamnelor și domnilor consilieri județeni, declar deschisă ședința constituire a consiliului 
județean și, pentru început, vom parcurge procedura de depunere a jurământului de către 
consilierii declarați aleși, ale căror mandate au fost validate de Tribunalul Timiș. 
 În continuare, dau cuvântul domnului Ioan Dănuț Ardelean Secretarul general al județului 
să prezinte Încheierile Tribunalului Timiș prin care au fost validate mandatele consilierilor 
județeni declarați aleși. 

 
 Domnul Ioan Dănuț Ardelean – Secretar General al Județului Timiș 
 Mulțumesc domnule președinte de ședință. 
 Domnule Ministru, Domnule Președinte, Domnule Prefect, doamnelor și domnilor 
consilieri județeni, stimați invitați, 
 Vă aduc la cunoștință dispozitivul Încheierii civile nr. 1305/18.10.2024, prin care 
Tribunalul Timiș a constatat că au fost depuse în termen documentele doveditoare pentru 
îndeplinirea condițiilor prevăzute de lege pentru validarea unui număr de 34  consilieri, și în 
consecință a admis cererea privind validarea mandatelor următorilor consilieri aleși pentru 
Consiliul Județean Timiș la alegerile din 09.06.2024, respectiv:  

- Iovescu Alexandru-Adrian, Danielescu Aura-Codruța, Țoancă Radu-Daniel, Popovici 
Gabriela, Degianski Alexander, Szatmari Ioan-Ștefan, Hațegan Cristian-Sorin, Țundrea 
Luminița, Șora Mihaela-Corina, Baiaș Claudiu-Gabriel, Bădina Nicu - din partea PSD; 

- Popescu Marin, Calescu Mihaela-Maria, Blaga Lucian, Avram Marcel, Bogdan Ciprian, 
Bitea Nicolae-Florin, Popoviciu Alin-Augustin-Florin, Cotețiu Andrei, Lazăr Ioan-Cosmin - 
din partea PNL: 

- Nica Alin-Adrian, Sîrbu Ionuț-Adrian, Micicoi Cornelia-Elena, Vâlceanu Mihai-Eugen, 
Hiticaș Marius - din partea FORȚA DREPTEI; 

- Șendroiu Vlad-Ioan, Țecu Alexandra-Viviana, Nemeth Zoltan, Badiu Călin-Claudiu, 
Marian Laurențiu-Vasile - din partea USR; 

- Dugulescu Ligia-Iunia - din partea PMP; 
- Negoescu Mihai-Bogdan, Iacob Adrian-Vasile, Mihoc Marcel – din partea AUR. 

 Pronunțată în data de 18.10.2024, președinte Beatrice-Mihaela Ivancu. 
 De asemenea, urmare renunțării la mandatul de consilieri județeni a domnilor Gligor 
Lucian-Elon și Coandă Ion-Marian și invalidării acestora de către instanța competentă, 
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Tribunalul Timiș, prin Încheierea Civilă nr. 204/PI/CC/24.10.2024, a constatat îndeplinite 
condițiile prevăzute de lege și a validat mandatele de consilieri județeni a supleanților din lista 
Alianței pentru Unirea Românilor, respectiv: Pop Ovidiu-Andrei și Ciobanu Cornel-Dolu - din 
partea AUR. 
 Pronunțată în data de 24.10.2024, președinte Cătălin Lungănașu. 
 Vă mulțumesc. 
 

Domnul consilier județean Nicu Bădina – președintele de vârstă.  
In continuare invit consilierii județeni să depună jurământul. 
Domnul Nicu Bădina – președintele decan de vârstă dă citire tuturor consilierilor județeni, 

în ordine alfabetică, iar aceștia vor veni la microfon pentru a depune jurământul.  
Astfel: Avram Marcel, Baiaș Claudiu-Gabriel, Badiu Călin-Claudiu,Bădina Nicu,Bitea 

Nicolae-Florin, Blaga Lucian, Bogdan Ciprian,Calescu Mihaela-Maria, Ciobanu Cornel-Dolu, 
Cotețiu Andrei, Degianski Alexander, Dugulescu Ligia-Iunia, Hațegan Cristian-Sorin, Hiticaș 
Marius, Iacob Adrian-Vasile,Iovescu Alexandru-Adrian, Lazăr Ioan-Cosmin, Marian Laurențiu 
Vasile, Micicoi Cornelia-Elena, Mihoc Marcel, Negoescu Mihai-Bogdan, Nemeth Zoltan, Nica 
Alin-Adrian, Pop Ovidiu-Andrei, Popescu Marin, Popovici Gabriela, Popoviciu Alin-Augustin-
Florin, Sîrbu Ionuț-Adrian, Szatmari Ioan-Ștefan, Șendroiu Vlad-Ioan, Țecu Alexandra-Viviana, 
Țoancă Radu-Daniel, Țundrea Luminița, Vâlceanu Mihai-Eugen. 

 
Pe rând, fiecare dintre consilierii județeni menționați anterior au depus următorul 

jurământ: 
”Jur să respect Constituția și legile țării, și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în 

puterile și priceperea mea pentru binele locuitorilor Județului Timiș. Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 
 
Vă mulțumesc, stimați colegi consilieri județeni. Sper ca împreună, în următorii 4 ani, vom 

forma o echipă care, într-adevăr, cu bună credință să fim în slujba cetățenilor județului Timiș.   
În continuare, rog pe domnul Ioan Dănuț Ardelean - Secretarul general al județului Timiș 

să prezinte situația privind depunerea jurământului precum și unele probleme legate de modul 
de desfășurare a activității consilierilor județeni. 

 
Domnul Ioan Dănuț Ardelean – Secretar General al Județului Timiș 
Mulțumesc domnule președinte.  
Vă informez că în conformitate cu prevederile art. 171 din Ordonanța de Urgență  a 

Guvernului  nr. 57/2019 privind Codul administrativ, la nivelul județului Timiș sunt aleși un număr 
de 36 consilieri județeni. 

În urma alegerilor din 09.06.2024 au fost validați de către Tribunalul Timiș un număr de 
36 consilieri județeni din care 34 de consilieri județeni sunt prezenți la ședința de constituire și 
au depus jurământul, iar doamna Șora Mihaela-Corina și doamna Danielescu Aura-Codruța sunt 
absente motivat, urmând să depună jurământul într-o ședință ulterioară. 

De asemenea, doresc să reamintesc consilierilor județeni, faptul că legislația în vigoare 
prevede anumite situații de incompatibilitate și conflict de interese în care se pot afla în 
exercitarea mandatului. In acest sens, menționez prevederile Legii nr. 161/2003 privind unele 
măsuri pentru asigurarea transparenței în exercitarea demnităților publice și dispozițiile OUG nr. 
57/2019 privind Codul administrativ. 

Totodată, precizez că fiecare consilier județean a primit la intrarea în sală un set de 
documente, între care se regăsesc precizări legate de incompatibilități și conflicte de interese, 
care pot fi găsite și pe site-ul consiliului județean, urmând a fi postate constant și pe tabletele ce 
vor fi puse la dispoziția dumneavoastră. 

Vă mulțumesc.  
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Domnul consilier județean Nicu Bădina – președintele de vârstă.  
Înainte de a se depune jurământul, precizez că validarea în calitatea de președintele ales 

al Consiliului Județean Timiș a domnului Alfred-Robert Simonis fost făcută prin Încheierea nr. 
5/07.10.2024 pronunțată de Tribunalul Timiș. 

Rog pe cel mai tânăr consilier județean, domnul Vlad-Ioan Șendroiu să dea citire 
încheierii Tribunalului Timiș. 

 
Domnul consilier județean Vlad-Ioan Șendroiu  
Mulțumesc domnule președinte, 
Domnule Ministru, Domnule Președinte, stimați invitați, doamnelor și domnilor consilieri 

județeni, onorată asistență, 
Vă aduc la cunoștință faptul că Tribunalul Timiș a pronunțat Încheierea civilă nr. 

5/07.10.2024, prin care, a constatat că sunt îndeplinite condițiile prevăzute de lege pentru 
validare, nefiind identificate în cauză niciuna din situațiile enumerate la art. 149 alin. (2) din 
Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/20219 privind Codul administrativ și, în consecință, a 
dispus admiterea cererii formulate de petentul Partidul Social - Democrat și validarea mandatului 
de președinte al Consiliului Județean Timiș a domnului Alfred-Robert Simonis. 

Încheiere pronunțată la data de 07.10.2024 în condițiile art. 402 din Codul de Procedură 
Civilă, președinte Cătălin Lungănașu. 

Vă mulțumesc. 
 
Domnul consilier județean Nicu Bădina – președintele de vârstă.  
Mulțumesc domnule consilier județean Vlad-Ioan Șendroiu.  
In continuare invit președintele ales al consiliului județean, domnul Alfred-Robert Simonis 

să depună jurământul. 
  
 Domnul Alfred-Robert Simonis – președintele ales al Consiliului Județean Timiș 

”Jur să respect Constituția și legile țării și să fac cu bună credință tot ceea ce stă în 
puterile și priceperea mea pentru binele locuitorilor Județului Timiș. Așa să-mi ajute Dumnezeu!” 
 
 Domnul consilier județean Nicu Bădina – președintele de vârstă 
 Mulțumesc, domnule președinte.  
 În continuare, invit pe domnul Alin-Adrian Nica să înmâneze eșarfa tricoloră domnului 
președinte Alfred-Robert Simonis.  
 
 Domnul Alfred-Robert Simonis – președintele Consiliului Județean Timiș 
 Mulțumesc și, înainte de vă adresa mesajul meu, invit la microfon pe domnul Alin-Adrian 
Nica președintele Consiliului Județean Timiș până astăzi, să vă adreseze câteva cuvinte.  
 
 Domnul consilier județean  Alin-Adrian Nica  
 Văd că astăzi am reușit astăzi să umplem sala. Nu știu dacă am făcut acest lucru din 
interes pentru noul președinte sau de bucurie pentru plecarea mea. Poate unii se așteaptă să ne 
luăm la păruială, dar îi dezamăgesc pe aceștia pentru că am dat dispoziție ca toate ”topoarele”, 
”săbiile” să fie lăsate la poartă. Sper că v-ați dat seama că glumesc.  
 Lupta electorală a trecut, timișenii au ales, iar acum este vremea să continuăm munca 
pentru județul Timiș. Văzând sala atât de plină, îmi aduce aminte de momentul în care am depus 
eu jurământul în urmă cu 4 ani și atunci era o priveliște dezolantă, fiind în mijlocul pandemiei de 
covid.  
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 Mărturisesc că mă încearcă o oarecare nostalgie, întrucât atunci când ai petrecut ani buni 
luptând pentru proiectele  acestei frumoase comunități nu poți să dai pagina fără emoții.  
 Domnule președinte Alfred-Robert Simonis v-am încredințat onoarea și responsabilitatea 
de a conduce județul, în mod simbolic, prin predarea eșarfei, dar cu încredere că veți păstra 
direcția pozitivă pe care am reușit să o imprim județului în acești 4 ani. Sper, de asemenea, că 
eforturile depuse de mine și de echipa mea să constituie o bază solidă pentru viitoarele 
dumneavoastră proiecte.  
 Dragi invitați,  Înalt Preasființia voastră, dragi fețe bisericești, dragi consilieri județeni, 
dragi primari, reprezentanți ai presei, încă de la începutul activității mele în administrația 
județeană am avut în vedere dezvoltarea domeniului sănătății și educației. Cred că acestea au 
fost două domenii extraordinar de importante din perspectiva oamenilor. Am construit de la zero 
prima maternitatea publică din ultimii 50 ani și am modernizat școli, oferind astfel condiții mai 
bune pentru elevii din județul Timiș fie că aceștia sunt din învățământul de masă, fie că sunt din 
cel special.  
  În 2020 când am preluat mandatul, Județul Timiș și România, așa cum am spus, se 
găseau într-o criză sanitară cruntă, cea mai mare din istoria recentă și mi-am luat atunci 
angajamentul de a îmbunătății calitatea serviciilor de la Spitalul Județean de Urgență Timișoara 
și am extins unitatea de primiri urgențe, am reabilitat secția de urologie a spitalului județean și 
am făcut pași importanți pentru a transforma Timișoara într-un veritabil hub de sănătate. 
 Am reușit să avansăm pe mai multe fronturi și, domnule Simonis, vă încurajez să 
continuați această viziune de a face din Timișoara un centru medical excelent.  
 În ceea ce privește tinerii și copii din județul Timiș cred că nici un demers administrativ nu 
este suficient și nu este prea greu ca ei să obțină oportunități și acces la resursele necesare 
dezvoltării.  
 Noi am avut în vedere dotarea școlilor cu echipamente de ultimă generație și amintesc în 
acest sens doar un singur proiect de peste 4 milioane de lei prin PNRR care au fost alocați către 
350 săli de clasă, 3 ateliere practică, 9 laboratoare de științe, 47 de cabinete școlare și inclusiv 5 
săli de sport și kinetoterapie.  
 Totodată pentru a facilita accesul elevilor din mediul rural la educație am achiziționat 59 
de microbuze electrice, respectiv hibrid. Nădăjduiesc că noua conducere va continua această 
direcție și va susține cu aceeași determinare proiecte care să facă o diferență reală pentru tinerii 
din județul nostru.  
 În paralel, am lucrat la modernizarea infrastructurii rutiere din județul Timiș și am investit 
considerabil în drumuri. Îmi amintesc de celebrul drum județean DJ 691, care a testat răbdarea 
multora, însă nu ne-am lăsat și, iată, acum putem circula în  condiții civilizate până la Autostrada 
A1, iar mai departe, este proiectul deja inițiat, proiectul tehnic realizat pentru continuarea 
modernizării acestui drum până la limita cu județul Arad.  
 Nu mai amintesc și de celelalte investiții  în drumuri, în centura mică, în lărgirea la patru 
benzi a drumurilor județene care conectează Timișoara cu aeroportul, cu localitățile periurbane 
Moșnița Nouă, etc.  
 Domnule Simonis pe această tematică nu vă fac nici o recomandare pentru  că vă cunosc 
munca și trebuie să recunosc că apreciez în mod deosebit inițiativa lărgirii la 4 benzi a centurii 
de nord a Timișoarei și știu că veți continua la cele mai înalte standarde.  
 Un aspect important al mandatului meu a fost reprezentarea Județului Timiș la Bruxelles 
în calitate de expert european, fiind președinte al delegației României la Comitetului Regiunilor 
am promovat interesele județului Timiș și am facilitat accesul județului nostru la mai multe 
parteneriate strategice.  
 Vă îndemn domnule președinte Simonis să promovați în continuare județul Timiș cu 
aceeași deschidere și să rămâneți conectat la oportunitățile internaționale. Vă pun la dispoziție 
întreaga mea expertiză în cazul în care va fi nevoie de ea.  
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 Am pus în valoare județul nostru și în sfera culturală câștigând statutul de partener 
principal alături de Primăria Municipiului Timișoara în programul cultural al Capitalei Europene a 
Culturii. 
 Deși Primăria Municipiului Timișoara a implementat peste 75% din acest dosar de 
candidatură, evenimentele inițiate, asumate și implementate de Consiliul Județean Timiș au 
făcut istorie.  Un alt fenomen cultural care a marcat o întreagă generație, mă refer aici la 
expoziția Brâncuși, surse românești și perspective universale, a atras peste 130.000 de 
vizitatori. Am dovedit că aparatul de specialitate al consiliul județean, instituțiile subordonate pot 
organiza momente de anvergură și pot absorbi bani europeni și naționali în întregime.  
 Am reamintit aceste lucruri pentru că este important să nu pierdem din vedere cât de mult 
am reușit să realizăm împreună.  Cultura ne unește, ne face mai vizibili și ne oferă o identitate 
puternică pe plan internațional.  
 Domnule Simonis puteți continua pe acest drum și aș vrea să faceți din județul nostru un 
loc unde turiștii vin cu drag pentru amintiri memorabile. 
 În încheiere fac referire la proiectele majore pentru care Consiliul Județean Timiș a 
obținut deja finanțare și menționez acum doar două dintre ele deoarece acestea se află într-o 
etapă incipientă și încă vulnerabilă, este vorba de cei peste 1800 km de piste de biciclete și 
reabilitarea și funcționalizarea Castelului Huniade. Ambele sunt proiecte importante pentru care 
am atras fonduri substanțiale și sunt convins că veți susține implementarea lor asigurându-vă că 
vor ajunge la finalitate.  
 Pe parcursul mandatului meu am accesat 19 linii de finanțare europeană obținând peste 
300 milioane de euro bani nerambursabili. În acest context vă fac și o provocare, domnule 
președinte. Este o provocare constructivă și anume să depășiți acest record din istoria 
Consiliului Județean Timiș și, de ce nu, chiar să dublați această sumă în acești 4 ani.  
 Domnule președinte Alfred Simonis vă las în grijă o instituție puternică, eficientă, 
transparentă, pregătită pentru implementarea de proiecte majore. Cu o bună coordonare în 
consiliul județean deciziile se iau mai ușor, iar colegii din aparatul de specialitate sunt convins că 
își vor da toată silința să rezolve problemele care apar și nu vor genera blocaje.  
 Vă doresc înțelepciune și curaj, succes în realizarea obiectivelor pe care vi le-ați propus 
cu speranța că acestea vor face din județul Timiș un loc în care merită să trăiești, un loc mai bun 
pentru cei care trăiesc, muncesc și aleg să-și crească copii în județul nostru.  
 Felicitări și mult succes în continuare!  
 
 Domnul Alfred-Robert Simonis – președintele Consiliului Județean Timiș 
 Mulțumesc domnule președinte Alin-Adrian Nica și vă asigur că tot ceea ce este bun din 
ceea ce ați început dumneavoastră va fi continuat și, de asemenea, vă asigur că vom avea o 
colaborare în permanență și de acum înainte pentru a impulsiona anumite chestiuni importante 
dar și pentru a învăța din experiența dumneavoastră și a echipei dumneavoastră.  
 Pentru că mai este puțin până la finalul unui an complicat, abia astăzi se încheie un drum 
început la începutul acestui an, și anume pregătirea pentru campania electorală din vara 
aceasta și odată cu toate acestea se vor încheia și disputele sau eventualele divergențe 
inevitabile și naturale în orice domeniu, și cu atât mai mult în campania electorală fiind un 
domeniu politic.  
 Vă mulțumesc, încă o dată, pentru cuvintele frumoase adresate, pentru aportul 
dumneavoastră în ceea ce  a însemnat dezvoltarea județului în acești 4 ani de zile și mă bazez 
în continuare pe experiența dumneavoastră.  
 Vă mulțumesc tuturor pentru prezența, atât de numeroasă, în această sală, mă onorează. 
Să știți că sunt învățat cu săli pline, cu prezidiu, cu microfoane, cu tribune. Începuseră să-mi 
treacă emoțiile la Parlament. M-am resetat acum și o iau de la capăt. Sunt emoționat dar și 
bucuros să văd oameni din toate sferele acestui oraș.  
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 Avem reprezentanții cultelor religioase, avem parlamentari, primarii din județul Timiș, 
primarul Municipiului Timișoara și Lugos, avem  foștii președinți a consiliului județean, avem 
consilierii județeni foști și actuali, avem reprezentanții instituțiilor deconcentrate din județul Timiș, 
managerii tuturor spitalelor din județul Timiș, pe cei care gestionează sistemul național de 
siguranță și apărare etc.  Este unul din puținele momente în care stăm cu toții în aceeași sală.  
 În urmă cu un an de zile făceam un apel la Înalt Preasființia Sa Ioan să încerce să ne 
strângă pe toți în același loc pentru a decide împreună ce este mai bine pentru județul Timiș 
indiferent de interesele politice a unui partid sau al altuia.  

Refac aceeași solicitare, cu permisiunea dumneavoastră și poate că doar Înalt preasființia 
voastră poate să ne strângă pe toți la un loc într-un alt moment decât acesta al unui început de 
drum.  

Așa cum spuneam, suntem la începutul unui nou drum și suntem obligați să avem o 
colaborare exemplară între noi toți. Este obligatoriu ca Primăria Timișoara să colaboreze cu 
Consiliul Județean Timiș și invers. Îmi doresc ca împreună cu domnul Dominic Fritz să întărim 
această relație între cele două instituții atât de importante în județul Timiș. În egală măsură este 
important să colaborăm și cu ceilalți primarii din județul Timiș și vă asigur că voi fi președintele 
tuturor locuitorilor județului Timiș indiferent de culoarea politică a primarului din localitatea în 
care trăiesc.  

Pentru că vorbea mai devreme domnul ministru Grindeanu despre faptul că sunt 12 
miliarde în domeniul infrastructurii, dar să știți că sunt 12 miliarde doar pe Ministerul 
Transporturilor și Infrastructurii. Mai sunt multe altele pe zona de sănătate și nu numai.  

Aș vrea să mai știți că s-au realizat multe în acești ani de zile, multe,  și se vor mai realiza 
foarte multe  pentru că sunt toate în diferite faze avansate, dar să știți că nu este suficient. 
Județul Timiș a stagnat foarte mult timp în sensul în care, deși am făcut eforturi, atât primăria cât 
și consiliul județean, parcă am fost privați de sprijin guvernamental. Lucru acesta s-a întâmplat, 
s-a oprit, a încetat în urmă cu aproximativ doi ani și jumătate, timp în care am adus investiții de 
12 milioane în domeniul transporturilor și încă aproximativ 8 milioane pe celelalte domenii.  

Cu toate acestea este insuficient și dacă nu ținem acest ritm încă 5-6 ani de zile nu vom 
recupera decalajele pe care le avem față de județele care sunt cu mult înaintea noastră. Mă uit 
la foștii președinți ai consiliului județean și sunt convins că după ce și-au încheiat mandatele au 
avut regretul pentru faptul că nu au colaborat mai mult cu Primăria Timișoara și cu ceilalți 
primari.  

Avem și am avut în județul Timiș o mare problemă. Nu sunt eu în măsură să fac 
evaluarea clasei politice dar ca simplu cetățean parcă de fiecare dată am văzut o teamă a 
decidenților politici ca nu cumva adversarul, reprezentatul celuilalt partid, să realizeze ceva 
măreț și astfel să câștige puncte electorale.  

Această mentalitate se va încheia, la nivelul consiliului județean, sub administrația mea, 
împreună cu domnul  Alexandru Iovescu, cu domnul Alin Popoviciu, cu domnul Adrian Pau și cu 
toți ceilalți care sunt în diferite poziții în consiliul județean.  

În egală măsură, este obligatoriu să atragem fonduri europene așa cum spunea și 
domnul Alin Nica. De asemenea, trebuie să menținem presiune pe Guvern și vă asigur, având 
aici doi reprezentanți ai Guvernului pe domnul ministru Mihai Grindeanu și doamna ministru 
Natalia-Elena  Intotero – Ministerul Familiei, Tineretului și Egalității de Șanse – o bună prietenă a 
mea de foarte mult timp, vă asigur că nici un ministru, nici un prim ministru și nici un decident 
politic din această țară nu poate să fie impasibil atunci când primarul municipiului Timișoara, 
președintele consiliului județean  și, eventual, foarte mulți primari împreună cu parlamentari și cu 
prefecți se duc la Guvern pentru investiții importante în județul Timiș. Nimeni nu poate să-i 
refuze pe aceștia în bloc.  

Dar să știți că până acum nu am făcut-o niciodată și este adevărat că putem să-i criticăm 
pe cei care nu au adus bani în județul Timiș, putem să-i criticăm pe foștii prim miniștrii,  dar să 
știți că este și vina noastră pentru că nu am știut să ne batem pentru aceste proiecte. 
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Îi mulțumesc domnului ministru Sorin Grindeanu, ca timișean,  pentru marile investiții în 
domeniul transporturilor, îi mulțumesc domnului Prim Ministru Marcel Ciolacu pentru sprijinul 
acordat în acești ani pentru că la București există acea mentalitate că noi, aici acasă, ne 
descurcăm singuri. Este adevărat că ne descurcăm și singuri mai bine decât alții dar parcă este 
nedrept ca timp de zeci de ani  să trimitem banii la București și București-ul să investească 
permanent în zonele subdezvoltate. Este bine să se facă și acest lucru. Suntem români cu toții și 
e bine să ajutăm semenii noștri din zonele mai puțin dezvoltate, dar nu putem să o ținem așa 
zeci de ani.  

Vă asigur că împreună cu dumneavoastră mă voi bate pentru fiecare proiect de 
infrastructură mare în județul Timiș. De asemenea, vă asigur că vom eficientiza cheltuielile 
Consiliului Județean Timiș. Nu o facem pentru că vrem să fim interesanți, nu o facem pentru că 
ne place să disponibilizăm oameni, însă cred că dincolo de fonduri europene, dincolo de bani 
guvernamentali trebuie să învățăm să cheltuim mai bine banii noștri, ai județului Timiș pentru că 
și aceștia sunt importanți pentru dezvoltarea județului nostru.  

În final vă spun, deși pare un clișeu, de fiecare om din această sală depinde într-o 
oarecare măsură, mai mică sau mai mare, dezvoltarea județului Timiș.   

Haideți să o facem împreună! 
Mulțumesc! 
 
Întrucât, tocmai am depus jurământul, cu permisiunea domnului prefect, declar închise 

lucrările ședinței de constituire a Consiliului Județean Timiș.  
Vă mulțumesc pentru participare.  
 
 
 
 
 
PREȘEDINTE DE VÂRSTĂ,             SECRETAR GENERAL AL JUDEȚULUI TIMIȘ, 
  CONSILIER JUDEȚEAN                                 Ioan-Dănuț ARDELEAN  
          Nicu BĂDINA 
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